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Protokół Nr II/XXVIII/05 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 22 kwietnia 2005 r. 

 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  
rozpoczął obrady od wspomnienia Wielkiego Polaka jakim był Papież Jan Paweł II  
i poprosił o uczczenie jego śmierci minutą ciszy.  

Następnie na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) Przewodniczący Rady 
stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00.  
W dalszej kolejności powitał przybyłych gości, zgodnie z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. W związku z brakiem uwag posiedzenie kontynuowano zgodnie z 
następującym jednogłośnie przyjętym porządkiem obrad: 

 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji ds. monitorowania Strategii Społeczno – Gospodarczej Powiatu 
Wejherowskiego za rok 2004 - druk nr 319A/05 – projekt przedkłada 
Przewodniczący Komisji.  

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie   zmiany uchwały o przyjęciu 
programów operacyjnych oraz uchwały o przyjęciu Planu Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Wejherowskiego na lata 2004-2006 - druk nr 322A/05 – projekt 
przedkłada Zarząd Powiatu. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 
powiatowej strategii polityki społecznej za rok 2004 r. - druk nr 333/05  
– projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu powiatu za 2004r. i udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Wejherowskiego – druk nr 334/05 - projekt przedkłada Komisja 
Rewizyjna. 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu: 
- sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2004r.; 
- uchwały RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2004r. 
b)przedstawienie przez Komisję Rewizyjną: 
- sprawozdania z działalności komisji i realizacji rocznego planu kontroli  
w 2004r.; 
- opinii na temat wykonania budżetu za 2004 rok; 
- wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu; 
- uchwały RIO opiniującej wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2004r.;  
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c)dyskusja; 
d) przyjęcie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu na 2005 r.  
- druk nr 323A/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Samorządowi Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem dla Szpitala 
Specjalistycznego w Wejherowie - druk nr 332/05 – projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekazania Gminie 
Choczewo zadania zarządzania drogą powiatową nr 1429 na odcinku Biebrowo- 
Lubiatowo - druk nr 330/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nabycia nieruchomości na 
rzecz Powiatu Wejherowskiego z przeznaczeniem pod drogę powiatową -  
druk nr 320/05 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany ustalonego planu sieci 
publicznych szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie Wejherowskim - 
druk nr 324/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 
ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Redzie - druk nr 325/05  
- projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 
ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Rumi - druk nr 326/05  
- projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekształcenia Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych na podbudowie Liceum Technicznego w Wejherowie, w 
szkołę ponadgimnazjalną – Szkołę Policealną nr 2 dla Dorosłych w Wejherowie -  
druk nr 327/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekształcenia Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych na podbudowie Liceum Technicznego w Wejherowie, w 
szkołę ponadgimnazjalną – Szkołę Policealną nr 3 dla Dorosłych w Wejherowie -  
druk nr 328/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

17. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 
ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej nr 1 dla Dorosłych w Wejherowie -  
druk nr 329/05 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

18. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia Programu 
Stypendialnego Wyrównywania Szans Edukacyjnych w Powiecie Wejherowskim, 
Projektów Stypendialnych oraz określenia regulaminów przyznawania EURO -
STYPENDIUM - druk nr 335/05 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

19. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Gminą 
Miasta Wejherowa w realizacji zadania – „Zachowanie i udostępnianie dziedzictwa 
Pomorza poprzez utworzenie Parku Kulturowego w Wejherowie - druk nr 331/05  
– projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

20. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
21. Interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wnioski i oświadczenia radnych.  
23. Zamknięcie sesji.  



 3

Ad.1. 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  

Nr II/XXVII/05 z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia  
18 marca  2005 r. Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół 
przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że: 
- 19.03.2005 r. na zaproszenie Cechu Rzemiosł Różnych uczestniczył w obchodach 

uroczystości święta Patrona Rzemiosła - Świętego Józefa; 
- 23.03.2005 r. wziął udział w uroczystości jubileuszowej 45-lecia działalności 

biblioteki w 10-tą rocznicę nadania imienia - Gimnazjum Bolszewo; 
- 30.03.2005 r. uczestniczył w koncercie Towarzystwa Śpiewaczego z Oberhausen 

w Zamku w Krokowej; 
- 2.04.2005 r. wziął udział w uroczystości obchodów Miesiąca Pamięci Narodowej 

w Lesie Piaśnickim, 
- 15.04.2005 r. wziął udział w uroczystości przekazania obowiązków Komendanta 

Powiatowego PSP w Wejherowie, która odbyła się w Strażnicy Jednostki 
Ratowniczo-Gaśniczej nr 1 w Wejherowie, 

- 18.04.2005 r. wysłuchał koncertu „Nauczyciele i uczniowie szkole” 
przedstawionego przez Państwową Szkołę Muzyczną w Wejherowskim Centrum 
Kultury; 

- 22.04.2005 r. weźmie udział w spotkaniu z muzyką Kaszub pt. „Przeszedł Zymk” 
w Muzeum. 

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu.  

Starosta szczególnie zwrócił uwagę na wmurowanie kamienia węgielnego pod 
budowę hali sportowej dla Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie  
(22.03.2005 r.), co oznacza rozpoczęcie realizacji tej inwestycji. Dodał jednocześnie, 
że Sejmik Województwa podjął uchwałę o rozwoju bazy sportowej Województwa 
Pomorskiego, na mocy której Powiat Wejherowski w br. otrzyma 200.000,-zł w roku 
2005, a w roku przyszłym 300.000,-zł. 

Ponadto Starosta poinformował, że zostały złożone wnioski o środki z 
Kontraktu Wojewódzkiego, jednak w bieżącym roku będą one znacznie mniejsze i 
porównaniu do lat ubiegłych wyniosą około 19.000.000,-zł.  

Następnie poinformował, że odbyło się spotkanie z Wójtami Gmin Powiatu 
Wejherowskiego.  
W związku z bardzo złym stanem dróg po sezonie zimowym zaproponowano gminom 
współudział w finansowaniu remontów dróg powiatowych, które przebiegają przez 
teren danej gminy. Wspólnie ustalono, że do złotówki przeznaczonej przez gminę na 
remont drogi, powiat dołoży 2 zł. Wobec tego na Sesji majowej zostaną przedłożone 
stosowne projekty uchwały dot. zaciągnięcia kredytu na remonty dróg powiatowych 
przebiegających przez tereny gmin, które wyraziły wolę współfinansowania.  
 Dodatkowo Starosta poinformował zebranych, że w trakcie Sesji można 
obejrzeć projekt i dokumentację przetargową na wykonanie drogi Niepoczołowice – 
Kamienica Królewska. 
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Na zakończenie swojej wypowiedzi Starosta powiedział, że Komendant 
Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej – st. bryg. inż. Tadeusz Selewski odszedł na 
emeryturę. W związku z tym stanowisko to objął kpt. Andrzej Papke. Oficjalne 
pożegnanie odbędzie się na sesji majowej. 
 
Ad.4. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Komisji ds. monitorowania Strategii Społeczno – Gospodarczej Powiatu 
Wejherowskiego za rok 2004 (druk nr 319A/05) w imieniu Komisji przedstawił 
Etatowy Członek Zarządu - pan Marek Panek. Poinformował, że w przedłożonym 
sprawozdaniu skoncentrowano się głównie na wnioskach składanych do ZPORR. 
Realizacja bieżących zadań została pominięta, gdyż informacja ta jest ujęta w 
sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2004 r. 

Radny Grzegorz Gaszta powiedział, że realizacja Strategii Społeczno – 
Gospodarczej Powiatu Wejherowskiego jest na półmetku. W związku tym, należy się 
zastanowić w jakim stopniu zostały zrealizowane jej założenia. Zdaniem radnego, brak 
obiektywnych narzędzi do oceny, w postaci wskaźników ilościowych uniemożliwia 
dokonanie takiej oceny. Ponadto radny powiedział, że w razie potrzeby chętnie włączy 
się w prace nad opracowaniem odpowiednich wskaźników ilościowych koniecznych 
do oceny realizacji strategii. 

Ponadto zdaniem radnego przedłożone informacje są bardzo ogólne. Zapis w 
sprawozdaniu mówiący o tym, że realizacja zadań postępuje w miarę możliwości 
finansowych powiatu i pozyskiwanych środków zewnętrznych nie wyjaśnia 
wszystkiego.  

Etatowy Członek Zarządu powiedział, że wskaźniki ilościowe są ustalone (wg. 
ilości zadań wpisanych w strategię).  
Ponadto pan Marek Panek stwierdził, że przedłożone sprawozdanie nie jest oceną 
realizacji strategii za ostatnie 5 lat. Jednakże jeżeli jest taka potrzeba to zespół ds. 
monitorowania strategii przygotuje odpowiednie materiały i przedstawi je radnym np. 
na sesji jesienią.   

Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzenie Komisji ds. 
monitorowania Strategii Społeczno – Gospodarczej Powiatu Wejherowskiego oprócz 
jej członków zaproszeni byli także wszyscy radni powiatowi. Tu radny Grzegorz 
Gaszta odpowiedział, że praca zawodowa nie pozwala mu uczestniczyć w spotkaniach, 
które odbywają się w godzinach pracy. Na to radny Seweryn Czoska stwierdził, że 
wszyscy radni muszą pogodzić obowiązki zawodowe z obowiązkami radnego.  

Starosta przypomniał, że strategia jest dokumentem o charakterze ogólnym. 
Szczegółowość strategii niejednokrotnie ograniczałaby działania, m. in. przy 
projektach unijnych. Radny Seweryn Czoska dodał, że istnieje znacząca różnica 
pomiędzy strategią a planem długoterminowym.  

Radny Ludwik Bach jeszcze raz przypomniał, że temat był dokładnie 
omawiany na posiedzeniu Komisji ds. monitorowania Strategii. Wszyscy obecni 
wówczas mogli zgłaszać wszelkie uwagi.  
Na to radny Witold Reclaf powiedział, że radny Ludwik Bach nie powinien podnosić 
głosu na radnego Grzegorza Gasztę. Ponadto dodał, że również nie był obecny na 
posiedzeniu tej Komisji, gdyż praca zawodowa mu na to nie pozwala. Radny Grzegorz 
Gaszta dodał, że nie ma obowiązku uczestniczyć w posiedzeniach komisji, której nie 
jest członkiem. Radny Seweryn Czoska stwierdził, że radny Witold Reclaf na 
posiedzeniach Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska również nie 
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zawsze jest obecny a spotkania te odbywają się o godz. 18.00. Ponadto powiedział, że 
to nie czas na takie uwagi. Przedmiotem dyskusji powinien być projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia sprawozdania, a nie ocena realizacji strategii za 5 lat. 

Następnie radny Witold Reclaf zapytał o następujące sprawy dotyczące 
bezrobocia: 

- Jaki jest procent bezrobocia w Powiecie Wejherowskim i jak się to ma do skali 
bezrobocia w kraju? 

- Jaka jest skala bezrobocia wśród młodych wykształconych ludzi? 
- Czy w ubiegłym roku na terenie Powiatu Wejherowskiego powstały zakłady 

pracy, które zatrudniły znaczącą liczbę osób? 
W odpowiedzi na powyższe zapytania Starosta – pan Józef Reszke 

odpowiedział, że bezrobocie w Powiecie Wejherowskim wynosi obecnie 23,2%. W 
województwie pomorskim niższy poziom bezrobocia jest m. in. w Trójmieście, 
powiecie puckim i kartuskim. Natomiast wyższe bezrobocie jest m.in. na Powiślu 
(około 37%), w Słupski (około 30%). 
Ponadto Starosta powiedział, że na terenie powiatu powstały duże przedsiębiorstwa, 
które zatrudniały ludzi (m. in. Castorama, Kufland i inne), jednak szersze szczegółowe 
informacje dotyczące obszaru działania powiatu może przygotować kierownik 
Powiatowego Urzędu Pracy – pan Leonid Lech. 

Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady – pan Marek Klas, który 
zgłosił formalny wniosek o zamkniecie dyskusji. Wniosek przegłosowano i przyjęto 
następującym stosunkiem głosów: 28 radnych głosowało za i 1 osoba wstrzymała się 
od głosu. 

W dalszej kolejności przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji ds. 
monitorowania Strategii Społeczno – Gospodarczej Powiatu Wejherowskiego za rok 
2004, zawartej na druku nr 319A/05. 

W wyniku głosowania niniejszą uchwałę podjęto następującym stosunkiem 
głosów: 26 radnych głosowało za, 1 osoba przeciw i 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Ad.5. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały o 
przyjęciu programów operacyjnych oraz uchwały o przyjęciu Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Wejherowskiego na lata 2004-2006 (druk nr 322A/05) w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawił również Etatowy Członek Zarządu - pan Marek Panek. 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt ww. uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia raportu z 
realizacji powiatowej strategii polityki społecznej za rok 2004 r. (druk nr 333/05) w 
imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta – pani Gabriela Lisius. 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt ww. uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej 
oraz Komisję Budżetu i Finansów. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.7. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2004 r. (załącznik nr 4) 
przedstawił Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke.  

Następnie Skarbnik Powiatu - pani Janina Szalska przedstawiła uchwałę RIO w 
sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2004r. (załącznikiem nr 5). 
 W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - radny Wacław 
Seweryn przedstawił zgromadzonym: 
- sprawozdanie z działalności komisji i realizacji rocznego planu kontroli  

w 2004 r. (załącznik nr 6), 
- wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Wejherowskiego  

(załącznik nr 7); 
- uchwałę Składu Orzekającego RIO opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2004r. 
(załącznik nr 8);  

Przewodniczący Rady Powiatu pan Kazimierz Bistroń powiedział, że projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji i otworzył dyskusję na temat 
sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2004 r.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - radna Ewa Daleka 
podziękowała Zarządowi Powiatu i pani Skarbnik za przygotowanie obszernych i 
wyczerpujących materiałów, co znacznie ułatwiło pracę radnym. 

W dyskusji jako pierwszy głos zabrał radny Grzegorz Gaszta w imieniu Klubu 
radnych Prawo i Sprawiedliwość. Powiedział, że Klub nie może poprzeć wykonania 
budżetu za 2004 r. i udzielenia absolutorium Zarządowi. W opinii Klubu był to zły 
budżet.  

Zdaniem radnego w sprawozdaniu znalazła się błędna informacja - wydatki 
majątkowe wyniosły 3,2% a nie jak zapisano 5%. Na to Starosta stwierdził, że nie jest 
to błąd.  

Następnie radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że wysokość wydatków 
inwestycyjnych w roku 2004 w porównaniu do lat ubiegłych drastycznie zmalała, 
nawet pomimo nie zrealizowania wydatków na trzy znaczące inwestycje (remont i 
modernizacja budynku Starostwa, budowa hali sportowej przy Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Redzie i budowa hali sportowej przy Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie).  

Radny zwrócił też uwagę na znaczącą nadwyżkę dochodów nad wydatkami. 
Jego zdaniem przynajmniej jej część powinna być wydana. Można było zaciągnąć 
kredyt i realizować konieczne do wykonania inwestycje. Zdaniem radnego Grzegorza 
Gaszty Zarząd Powiatu nie wykorzystał wszystkich dostępnych możliwości, a jego 
polityka w 2004 r. była bardzo pasywna. 

Jako następny głos zabrał radny Seweryn Czoska w imieniu Klubu radnych 
SLD. Powiedział, że przedmiotem dyskusji jest wykonanie budżetu ustalonego przez 
zgromadzonych tu radnych. Radny Seweryn Czoska przypomniał, że przy ustalaniu 
budżetu na 2004 r. apelował o zastanowienie się nad wnioskami. Teraz przedmiotem 
dyskusji powinno być ocena wykonania budżetu. Wykonanie budżetu należy 
analizować z punktu widzenia postawionych sobie przez Rade Powiatu zadań.  
Jak widać ze sprawozdania największe wydatki są ponoszone na oświatę oraz na 
pomoc społeczną i administrację (około 80%). Środki na te zadania nie mogą być w 
żaden sposób ograniczone. Na pozostałą działalność pozostają niewielkie środki 
(około 20%). Przy takiej strukturze budżetu niewiele można zrobić.  
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Od początku ubiegłego roku zwiększył się udział powiatu w podatku osobowym od 
osób prawnych i w podatku dochodowym od osób prawnych. Jeżeli udział w 
dochodach z tego tytułu będzie wzrastał, to w przyszłości również będzie można by 
było realizować większy zakres zadań.  
Odnośnie zaciągania kredytów, radny Seweryn Czoska powiedział, że najpierw należy 
spłacić zaciągnięte długi i dopiero wówczas zaciągać następne.  
Reasumując, radny Seweryn Czoska stwierdził, że wykonanie budżetu w 2004 r. było 
wzorowe. W związku z tym wniósł o podjęcie omawianej uchwały. 
 W imieniu Klubu radnych Samorządność, radny Wiesław Szczygieł powiedział, 
że klub będzie głosował za przyjęciem Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2004 r. i 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Wejherowskiego, bo budżet roku 2004 
został wykonany prawidłowo. Ponadto podziękował radnym Klubu SLD za wnikliwą 
analizę wykonania budżetu. 
 Odnośnie nadwyżki dochodów nad wydatkami Starosta przypomniał, że nie 
można było przewidzieć tak znacznego wzrostu wpływów z opłaty komunikacyjnej. 
Ponadto dochody z podatku CIT i PIT za 2004 r. wpłynęły w styczniu br., a muszą być 
ujęte w budżecie ubiegłego roku. Ogólnie Starosta stwierdził, że na wyższy poziom 
dochodów wpływ miał wzrost gospodarczy kraju. Starosta dodał też, że 
niewykorzystane dochody zostaną wydatkowane w br.  
Na tym dyskusję zakończono. 

W wyniku głosowania niniejszą uchwałę podjęto następującym stosunkiem 
głosów: 26 radnych głosowało za i 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie kontynuowano obrady. 
 
Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu na 
2005 r. (druk nr 323A/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Skarbnik Powiatu 
pani Janina Szalska. Poinformowała, że Zarząd Powiatu wnosi o przyjęcie dwóch 
autopoprawek, tj.:  
1) W § 4 projektu uchwały jest błąd pisarski. W przedłożonym druku 323A § 4 brzmi: 

„Zmienia się załącznik nr 10 do Uchwały Nr II/XXVI/287/05 Rady Powiatu 
Wejherowskiego z dnia 28 stycznia 2005r ustalający nakłady na realizację 
„Wieloletniego planu inwestycyjnego jednostek organizacyjnych powiatu w latach 
2005-2006” zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały.” Natomiast 
Wieloletni planu inwestycyjny jednostek organizacyjnych powiatu jest ustalony na 
lata 2005-2007.  

2) W „Wieloletnim planie inwestycyjnym jednostek organizacyjnych powiatu na lata 
2005-2007” (załącznik nr 7 do niniejszej uchwały), w punkcie 14., tj. w projekcie 
pn.: „Zachowanie i udostępnienie dziedzictwa Pomorza poprzez utworzenie Parku 
Kulturowego w Wejherowie” zmniejszeniu uległa łączny nakład ze 160.000,-zł na 
136.753,-zł, kwota finansowana przez powiat z 40.000,-zł na 34.189,-zł i kwota z 
funduszy strukturalnych UE ze 120.000,-zł na 102.564,-zł. 

Następnie głos zabrał Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke i powiedział, że 
jak wynika z zapisu §1 o zaciągnięciu kredytu na budowę hali sportowej przy Zespole 
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Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie, Zarząd Powiatu popiera zaciąganie kredytów 
jako formę finansowania konkretnych inwestycji.   

Pytań do powyższego projektu uchwały nie było. W wyniku głosowania 
przyjęto niniejszy projekt uchwały wraz z przedstawionymi autoporawkami 
następującym stosunkiem głosów: 28 radnych głosowało za i 1 osoba wstrzymała się 
od głosu. 

 
Ad.9. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Samorządowi Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem dla Szpitala 
Specjalistycznego w Wejherowie (druk nr 332/05) w imieniu Zarządu Powiatu 
przedstawiła Wicestarosta – pani Gabriela Lisius. Przewodniczący Rady Powiatu 
poinformował, że projekt ww. uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Prorodzinnej oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekazania 

Gminie Choczewo zadania zarządzania drogą powiatową nr 1429 na odcinku 
Biebrowo- Lubiatowo (druk nr 330/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił 
Etatowy Członek Zarządu - pan Marek Panek.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że omawiany projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Komisję Budżetu i Finansów. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad.11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nabycia 
nieruchomości na rzecz Powiatu Wejherowskiego z przeznaczeniem pod drogę 
powiatową (druk nr 320/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił Etatowy 
Członek Zarządu - pan Marek Panek.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Komisję Budżetu i Finansów. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w 
wyniku którego uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.12. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany ustalonego 
planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie 
Wejherowskim (druk nr 324/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła 
Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 13. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 

ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Redzie (druk nr 325/05) w 
imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w 
wyniku którego uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 14. 

Projekt Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 
ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Rumi (druk nr 326/05) w 
imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. 15. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekształcenia 
Szkoły Policealnej dla Dorosłych na podbudowie Liceum Technicznego w 
Wejherowie, w szkołę ponadgimnazjalną – Szkołę Policealną nr 2 dla Dorosłych w 
Wejherowie (druk nr 327/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - 
pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 16. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekształcenia 
Szkoły Policealnej dla Dorosłych na podbudowie Liceum Technicznego w 
Wejherowie, w szkołę ponadgimnazjalną – Szkołę Policealną nr 3 dla Dorosłych w 
Wejherowie (druk nr 328/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - 
pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w 
wyniku którego uchwałę podjęto jednogłośnie. 
  
Ad. 17. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia szkoły 
ponadgimnazjalnej - Szkoły Policealnej nr 1 dla Dorosłych w Wejherowie (druk nr 
329/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.18. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia Programu 

Stypendialnego Wyrównywania Szans Edukacyjnych w Powiecie Wejherowskim, 
Projektów Stypendialnych oraz określenia regulaminów przyznawania EURO -
STYPENDIUM (druk nr 335/05) w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła 
Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji i Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Pytań nie było, w związku z tym przystąpiono do głosowania, w wyniku 
którego uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 19. 

Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Gminą 
Miasta Wejherowa w realizacji zadania – „Zachowanie i udostępnianie dziedzictwa 
Pomorza poprzez utworzenie Parku Kulturowego w Wejherowie (druk nr 331/05) w 
imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Wicestarosta - pani Gabriela Lisius.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

Pani Gabriela Lisius poinformowała, że w otrzymanym przez radnych projekcie 
uchwały na druku nr 331A/05 (załącznik nr 9), w §2 nie wpisano kwoty przeznaczonej 
przez powiat na realizację zadania wymienionego wyżej, ponieważ środki 
przeznaczone na ten cel są zapisane w uchwale budżetowej. W związku z tym, zbędne 
jest umieszczanie tego samego zapisu w obu uchwałach. Takie rozwiązanie skutkuje 
tym, że w razie zmiany kwot przeznaczonych na ten cel, nie trzeba będzie zmieniać 
dwóch uchwał, a tylko uchwałę budżetową. 

W związku z tym, że nie było pytań i uwag, Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie, w wyniku którego uchwałę na druku 331A/05 podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.20. 

Nie wniesiono uwag ani zapytań do sprawozdania Zarządu z prac między 
sesjami. 
 
Ad.21 

Radny Mirosław Odyniecki złożył interpelację o następującej treści: 
„Prawo Prasowe obliguje urzędy państwowe i samorządy do reagowania na krytykę 
prasową. W „PANORAMIE POWIATU WEJHEROWSKIEGO” z dnia 23 marca br. 
ukazał się tekst autorstwa Macieja Kalińskiego pt. „Nasze interwencje” – 
NIEBEZPIECZNE ZAKRĘTY, mówiący o szczególnym niebezpieczeństwie czyhającym 
m.in. na autobusy wiozące szkolną dziatwę na odcinku drogi Nawcz - Rozłazino - 
Godętowo, będącym odcinkiem drogi powiatowej. Chodzi tu m.in. o zabezpieczenie 
drogi barierkami ochronnymi uniemożliwiającymi zsunięcie się gimbusów z drogi i 
wysokiej skarpy, szczególnie jest to niebezpieczne zimą, co grozi nieobliczalnymi 
skutkami. Do tej pory starosta wejherowski, ani nikt z podległych mu urzędników, nie 
zareagował na interwencyjny artykuł, choć redakcja wyraźnie napisała, że oczekuje 
odpowiedzi od starostwa bądź Zarządu Dróg Powiatowych. Wiadomo mi ponad 
wszelką wątpliwość, że artykuły w „PANORAMIE” są wnikliwie czytane przez starostę 
i trochę dziwi mnie, że starosta zapomniał o ciążącym na nim obowiązku prawnym. 
Być może spowodowane zostało to tym, że czytanie PANOPRAMY zdominowane jest 
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analizą ile jest zdjęć prezydenta, a ile starosty (choć przyznać muszę z ubolewaniem, 
że tych drugich jest jak na lekarstwo). 
W związku z powyższym, jako radny, składam niniejszą interpelację domagając się 
pisemnego wyjaśnienia, co w powyższej sprawie zamierza uczynić zarząd powiatu. 
Równocześnie, jako dziennikarz, zobowiązuję się do opublikowania treści odpowiedzi 
na łamach PANORAMY. Należy się aby Czytelnicy, którzy są jednocześnie naszymi 
wyborcami doczekali się odpowiedzi.” 
Po czym radny Mirosław Odyniecki odczytał treść w/w artykułu: 
Nasze interwencje 
NIEBEZPIECZNE ZAKRĘTY 
Droga powiatowa nr 10229, a w szczególności jej odcinek Nawcz - Rozłazino - 
Godętowo, jest w złym, wręcz katastrofalnym stanie. Ale dodatkowo, oprócz złej 
nawierzchni, poważne niebezpieczeństwo dla autobusów, szczególnie w okresie zimy, 
stwarzają dwa zakręty przy zjeździe do Godętowa. Po prostu ich pobocza nie 
posiadają żadnych barier ochronnych, które zabezpieczałyby podczas ślizgawicy 
autokary przed zsunięciem się z szosy. A zsunięcie się grozi poważnymi skutkami: po 
obu stronach szosy znajdują się strome kilkumetrowe spady.... 
A tą właśnie trasą ponad 100 uczniów z rejonu Rozłazina dowożonych jest codziennie 
autobusami do łęczyckiego gimnazjum. Aż strach pomyśleć, czym to grozi! Kierowcy 
są, na szczęście, dość przezorni i „dmuchając na zimne” gdy droga jest nieodśnieżona 
i śliska, po prostu każą na wszelki wypadek wysiadać z pojazdów uczniom i te 
niebezpieczne odcinki autobusy pokonują puste - uczniowie podążaj a, pieszo za nimi.  
Realizacja zabezpieczenia w tym miejscu odkładana jest, nie wiedzieć czemu, z roku na 
rok. Czy musi dojść do tragicznego wypadku, by ta drobna inwestycja doczekała się 
realizacji? Mamy nadzieję (pisze redakcja), że wkrótce doczekamy się konkretnej 
odpowiedzi ze starostwa lub Zarządu Dróg Powiatowych. 
M. Kaliński”. 

Radna Barbara Kościółek powiedział, że zgłaszała ten problem na jednej z Sesji 
Rady Powiatu. Sprawa została rozpatrzona pozytywnie i bariery zostały założone po 
zimie. W związku z tym, sprawa jest już nieaktualna 
 W odpowiedzi na przedstawioną wyżej interpelację, Starosta stwierdził,  
że prawo prasowe mówi również, że obowiązek reagowania na krytykę ciąży na 
jednostce samorządu terytorialnego, jeżeli ta otrzyma go drogą pocztową z prośbą o 
ustosunkowanie się. Ponadto Starosta powiedział, że „Panorama Powiatu” nie jest 
gazetą powiatową. Nie jednokrotnie były w niej przekłamania dot. spraw powiatu, a 
sprostowanie się nie ukazywały. W związku z tym pan Józef Reszke powiedział, że 
nie czyta tej gazety.  
 
Ad.22. 

- Radny Seweryn Czoska przypomniał, że radni Klubu PiS przy uchwalaniu 
budżetu na 2005 r. wnioskowali o przeniesienie środków finansowych 
zabezpieczonych m. in. na remont budynku Starostwa na remont ul. Partyzantów w 
Rumi. W związku z tym przytoczył tekst oświadczenia pani Burmistrz Miasta Rumia 
dot. budowy tej ulicy. W niniejszym oświadczeniu pani Burmistrz poinformowała, że 
„(...)rozpoczęcie budowy ul. Partyzantów przewiduje się w budżecie 2007 r. poprzez 
złożenie wniosku o dofinansowanie tej inwestycji w wysokości 75% z funduszy 
europejskich. W bieżącym roku zamierza  się uregulować stan prawny gruntów pod tę 
ulicę, natomiast w budżecie roku 2006 planuje się zabezpieczyć środki na 
dokumentację techniczną tej inwestycji.” 
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Wobec powyższego radny Seweryn Czoska stwierdził, że niniejsze 
oświadczenie potwierdza, iż wniosek radnych PiS-u był nieuzasadniony, a przyjęcie 
budżetu w takiej formie było zasadne.  

W odpowiedzi radny Grzegorz Gaszta powiedział, że wniosek klubu nie 
precyzował na jakie drogi w miastach należy przeznaczyć środki. W związku z tym 
oświadczenie Burmistrz Miasta Rumi nie koresponduje z przedmiotowym wnioskiem 
PiS-u. 

- Radny Janusz Zabłocki poruszył temat zmiany uchwały Rady Powiatu w 
sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Zarząd 
Powiatu Wejherowskiego. Radny przypomniał, iż Komisji Gospodarki, Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska wnioskowała o zmianę dot. zawarcia w uchwale upoważnienia 
dla zarządu powiatu do obniżania stawek za zajęcie pasa drogowego w uzasadnionych 
wypadkach, a szczególnie kiosków ruchu znajdujących się w pasie drogi powiatowej. 
W związku z tym Komisja zaproponowała dwa rozwiązania problemu, a mianowicie: 
- obniżenie stawek za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych pod kioski poprzez 

upoważnienie zarządu do ustalenia stawek indywidualnych; 
- zmianę uchwały określającej stawki za takie obiekty. 
Radny Janusz Zabłocki powiedział, że stawki za zajęcie pasa drogowego w Rumi 
zarówno drogi gminnej jak i powiatowej powinny być takie same. W chwili obecnej 
osoba prowadząca kiosk przy drodze powiatowej ponosi koszty w wysokości 1,-zł za 
m2 zajęcia pasa. Natomiast przy drodze gminnej koszty te są znacznie niższe - 0,25,-zł. 
W związku z powyższym, radny wnioskował o zmianę tego stanu rzeczy.  

Starosta stwierdził, iż wniosek Komisji Zarząd otrzymał w dniu wczorajszym. 
Wobec powyższego możliwości rozwiązania tej sprawy zostaną jeszcze raz wnikliwie 
przeanalizowane.  

- Radny Janusz Molak podziękował za poparcie radnych w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na budowę hali sportowej w Redzie. 

- Radny Witold Reclaf zwrócił się do Starosty z oświadczeniem, w którym 
stwierdził, że „w trakcie wizyt Starosty w Rumi i publicznych wystąpień 
niejednokrotnie atakuje Pan moją osobę, oczerniając mnie. W związku z tym, że ataki 
te powtarzają się, a ja jestem na tych spotkaniach nieobecny, żądam od Pana Starosty 
zaprzestania szkalowania mojej osoby. Jestem jednocześnie gotowy do wspólnego 
spotkania z Panem i mieszkańcami Rumi oraz wyjaśnienia wszelkich spraw i 
problemów, ale powinno się to odbyć  z poszanowaniem pewnej kultury politycznej”. 

Na powyższe oświadczenie Starosta stwierdził, że w Rumi publicznie wystąpił 
tylko raz na rocznicy obchodów miasta i nie mówił o radnym Witoldzie Reclafie.  
 - Radny Piotr Pelcer poinformował, że od 25 kwietnia br. rozpocznie się 
rejestracja do Poradni Chorób Piersi w wejherowskim szpitalu. Dodał, że w związku z 
podjętą dziś uchwałą dot. dofinansowania zakupu badań mammograficznych, 360 
kobiet zostanie dodatkowo przebadanych. 
 
Ad.23. 

Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XXVIII Sesji Zwyczajnej. 
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Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XXVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2004. 
5. Uchwała Nr 55/IV/2005 Składu Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 4.04.2005 r. 

w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wejherowskiego 
za 2004 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2004. 
7. Uchwała Nr 3/05 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 

11.04.2005 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wejherowskiego. 

8. Uchwała Nr 81/IV/2005 Składu Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 18.04.2005 r. 
w sprawie opinii wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wejherowskiego o 
udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Wejherowskiego z tytułu wykonania 
budżetu za 2004 r. 

9. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z 
Gminą Miasta Wejherowa w realizacji zadania – „Zachowanie i udostępnianie 
dziedzictwa Pomorza poprzez utworzenie Parku Kulturowego w Wejherowie (druk 
nr 331A/05). 

 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 

Kazimierz Bistroń 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Hanna Bulman 
 
 
 


